


Adesea, în diferite împrejurări, i-am testat pe elevii noştri cu privire la lecturile lor. În afară de 
titlurile cărora le conferă un caracter obligatoriu însăşi programa şcolară, o destul de relativă tăcere. Ne 
propunem, aşadar, venind astfel în sprijinul dnei bibliotecar Ludmila Klocza, să adresăm elevilor noştri, 
în fiecare număr al revistei, o invitaţie la lectură. Tragem nădejde că o vor accepta, şi măcar din pură 
curiozitate, dacă nu din sete de cunoaştere. Şi măcar de amorul artei… Mărturisim că aşteptăm, pentru fiecare 
număr, noi sugestii de lectură, atât din partea elevilor, cât şi din partea profesorilor. Sau, de ce nu?, critici 
la adresa cărţilor deja recomandate.

■ Redacţia 
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apodopere ale literaturii ruse

Capodopere ale literaturii germane

Scrisorile lui Van Gogh către 
fratele său, Theo
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             Acest proiect, propus spre a fi cuprins în 
Calendarul Activităţilor Educative 2010 al M.E.C.T.S. şi 
avizat de ISJ Maramureş, a fost conceput şi pus în aplicare, 
într-o primă ediţie, în vederea atingerii unui scop foarte 
bine conturat: sensibilizarea cât mai multor persoane cu 
privire la importanţa majoră a protejării mediului 
înconjurător. Şi asta pentru că gradul înaintat de civilizaţie 
la care a ajuns omenirea creează un fals sentiment de 
echilibru şi securitate; atât de preocupat de bunăstarea sa 
personală, omul a început să excludă din ecuaţia vieţii însăşi 
viaţa. Fireşte, fiecare element viu al planetei noastre are o 
importanţă covârşitoare (ar fi ideal să avem un pământ 
fertil, nepoluat, aer curat şi fără găuri în pătura de ozon, 
vegetaţie, floră şi faună diversificate), dar parcă APA –
condiţia sine qua non a vieţii înseşi joacă un rol esenţial. Pe 
de o parte, ea este catalizator şi parte constitutivă a tuturor 
celorlalte forme de viaţă, iar pe de altă parte, reprezintă 
pentru planeta noastră ceea ce sângele reprezintă pentru un 
organism viu. O apă „nesănătoasă“ va conduce fără 
îndoială la îmbolnăvirea întregii planete. Să ne gândim la 
faptul că există milioane de oameni care suferă de lipsa 
apei. Şi poate că aceştia îi cunosc cel mai bine valoarea. 
Noi, cei care o avem la discreţie, trebuie să învăţăm să-i 
redefinim importanţa, trebuie să avem mereu în vedere, pe 
urmele lui Jack Cousteau, că „cercul apei şi al vieţii este 
acelaşi“. Cu fiecare clipă care trece, planeta noastră este tot 
mai ameninţată şi devine, la rândul ei, tot mai 
ameninţătoare... Se impune aşadar să o cunoaştem, pentru 
a o putea apăra, şi să o respectăm, pentru a putea să o 
stăpânim...
          Magnificele cuvintele ale lui Antoine de Saint-
Exupèry ne-au sensibilizat fiinţele şi ne-au determinat să 
medităm profund asupra importanţei apei pentru omenire:
„Apă! N- ai nici gust, nici miros, nici culoare, nici aromă, nu poţi fi 
definită, te gustăm fără să te cunoaştem. Tu nu numai că eşti 
necesară vieţii: tu eşti însăşi viaţa. Eşti cea mai valoroasă bogăţie din 
lume şi eşti cea mai gingaşă, tu, atât de pură în adâncul 
pământului.“ Pământul e viu, deci are suflet... iar noi, 
oamenii, facem parte din sufletul Pământului... Extrem de 
relevante şi de profunde apar în acest sens gândurile unui 
personaj din volumul Inteligenţa materiei, cum că nu omul a 
ţesut pânza pământului, ci el constituie doar un fir împletit 
în această pânză. E trist că uităm adesea această realitate. 

Pentru ca natura să trăiască, trebuie să vrem; dacă vrem, 
trebuie să ştim şi... ca să ştim, trebuie să învăţăm. 
Organizarea acestui Simpozion, care transcende 
barierele strict naţionale, a constituit de fapt cadrul care 
ne-a permis să transpunem în act aceste intenţii, ne-a 
oferit ocazia să învăţăm unii de la alţii şi toţi împreună. 
Desigur, fără a avea pretenţia că acest eveniment s-a 
consumat în termenii cei mai ştiinţifici şi că, astfel, s-ar 
situa la un înalt nivel de ştiinţificitate, ne bucurăm 
totuşi că peste două sute de oaspeţi, atât din ţară, cât şi 
din străinătate, ne-au onorat cu prezenţa domniilor lor 
şi că le-am oferit posibilitatea şi libertatea de a se 
exprima într-un mod cât mai simplu şi original, inclusiv 
prin intermediul atât de popularelor acum prezentări 
PowerPoint. Pentru că, de ce nu, o astfel de prezentare, 
un concentrat de idei şi imagini în cele din urmă, poate 
surprinde uneori în act mult mai bine gândul pe care 
dorim să-l exprimăm şi pe care un discurs dens şi 
inflexibil ar risca poate mai mult să-l ascundă decât să-l 
dezvăluie. 

Am vrut de fapt ca acest Simpozion să fie 
aidoma sămânţei pe care o sădeşti în pământ, o uzi, o 
supraveghezi şi o îngrijeşti până când ajunge la 
maturitate şi dă roade. Dacă am deveni mai sensibili, 
mai receptivi, mai atenţi la problemele grave pe care le 
are mediul înconjurător şi în special apa, pentru că apa
a constituit nucleul în jurul căruia ne-am reunit cu toţii, 
am putea produce o schimbare atât în comportamentul 
nostru, cât şi al semenilor noştri. În mod cert, putem 
contribui la salvarea planetei; dacă-i vom educa pe cei 
tineri şi în spirit ecologic, dacă vom avea o generaţie 
capabilă să-şi aleagă drumul în viaţă în aşa fel încât să 
fie în armonie cu natura, vom şti că încercările noastre 
nu au eşuat. Vom şti că noi, cadre didactice şi 
specialişti în domeniul apei deopotrivă, am înregistrat 
un succes. Să învăţăm aşadar cu toţii nu doar să 
mergem prin natură, ci înspre natură!

Prof. Nelu FĂNĂŢAN ■
Coordonator general al proiectului
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În perioada 19-21 martie 2010, sub egida 
MINISTERULUI EDUCAŢIEI, CERCETĂRII, 
TINERETULUI ŞI SPORTULUI, Colegiul 
Economic „Nicolae Titulescu“ din Baia Mare a 
găzduit Simpozionul Internaţional dedicat Zilei 
Mondiale a Apei  – World Water Day 2010.
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Pledoarie pentru o profesie de succes, cea de învăţător

Ideal vorbind, de când suntem mici, cea mai cunoscută întrebare care ni se pune este: ,,Ce vrei să devii când vei fi mare?“, iar
copilul stă şi priveşte persoana matură din faţa lui în încercarea de a găsi şi a susţine o profesie cât mai interesantă, fie se visează un 
mare om de afaceri sau caută un model în profesia pe care o practică parinţii lui. Adevărata pledoarie pentru o profesie de success 
cred că începe în momentul în care te izbeşti de viaţă. În momentul în care rămâi doar tu şi viaţa te ia la rost. Îţi asumi profesia pe 
care ai ales-o, realizezi că viaţa este un judecător aspru care nu judecă mereu drept. Eu cred că profesia de success este cea de 
învăţător. Nu cred că există o profesie care să îţi dea satisfacţii mai mari ca aceasta. Să vezi cum nişte copii se transformă şi cresc sub 
ochii tăi, să ştii că i-ai introdus într-o lume nouă, reuşind să-i înveţi să scrie sau să citescă. Să reuşeşti să stimulezi materia cenuşie a 
unei persoane este cel mai dificil lucru, iar prin această profesie cu siguranţă reuşeşti.

Deşi nu este o profesie remunerată îndeajuns, având în vedere beneficiile şi rezultatele pe care le aduce, nu cred că prin 
salariu se caracterizează o profesie de success. O profesie de success înseamnă să investeşti inteligenţă, timp, răbdare, dar cel mai 
important, înseamnă să investeşti pasiune. Să cunoşti anumite lucruri nu înseamnă nimic dacă nu le împărtăşeşti şi cu alţii, ceea ce se 
întâmplă în profesia despre care discutăm. Această profesie înseamnă viitorul unei societăţi, aşa cum spune şi Voltaire: ,,Un succes 
care nu are urmări nu înseamnă nimic.“ În meseria de învăţător trebuie să fii foarte bine pregătit şi să dai dovadă de o serie de calităţi 
care se obţin prin muncă, dar mai ales prin educaţie. Pentru a putea pleda pentru această meserie trebuie însă să dai dovadă şi de 
implicare emoţională. Alfred Adler foloseşte sintagma de ,,transpunere afectivă“, considerând că solidaritatea întregului cosmos nu se 
poate realiza decât prin educaţie şi învăţare, iar de la cine altcineva poţi să înveţi mai bine dacă nu de la un învăţător?

Educaţia din zilele noastre a ajuns să fie doar o simplă antrenare a minţii, dar societatea actuală are nevoie de mai mult, noi 
avem nevoie să descoperim ceva nou, să găsim întreaga semnificaţie a vieţii; educaţia trebuie să ajute la crearea de fiinţe complexe, 
inteligente, capabile să perceapă şi să interpreteze realitatea. Iubind profesia aceasta, poţi să ajungi la sufletul viitoarei generaţii, poţi să 
schimbi individul, căci problema societăţii se schimbă datorită mentalităţii fiecărui individ. Această meserie reuşeşte astfel să confere 
un sentiment de securitate nu atât economică, cât psihologică şi emoţională, cu ajutorul acesteia din urmă reuşindu-se să se ajungă la 
adevăratul echilibru natural, deoarece fiecare om are nevoie de un mentor în viaţă, de o persoană care să îi îndrume primii paşi.

Puterea răbdării şi a înţelegerii trebuie să fie doar o parte din atribuţiile unui învăţător, iar înţelepciunea unui învăţător 
trebuie să fie covârşitoare, căci el educă sute de copii şi nu doar îi condiţionează sau le influenţează capacitatea de a percepe lumea, 
pentru că altfel nu am reuşi decât să perpetuăm aceleaşi concepte şi nu am face altceva decât am staţiona asupra aceloraşi idei sau, mai 
rău, am înregistra regrese.

A fi învăţător este mai mult decât o profesie de succes, deoarece această profesie implică întreaga naţiune, necesită 
independenţă şi egalitate faţă de ceilalţi, pentru că scopul tău real din momentul în care ai ajuns să fii învăţător este să reuşeşti să îţi 
ridici elevii la standarde cât mai înalte. Adevărata educaţie se realizează doar prin experienţă şi, cel mai important, doar cu ajutorul 
unui învăţător care să nu te constrângă, ci să îţi ofere libertate în a-ţi forma caracterul şi personalitatea.

Octavia-Ana BUFAN ■ X C
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Proiectul Leonardo da Vinci Dezvoltarea eurocompetenţelor în servirea consumatorilor face parte din cadrul proiectelor de 
mobilitate în cadrul formării profesionale iniţiale. Acest proiect european, finanţat cu sprijinul Comisiei Europene, derulat 
în Montijo, Portugalia, în perioada 24.01.2010–14.02.2010, a fost un real succes pentru Colegiul Economic ,,Nicolae 
Titulescu“. Cei 14 elevi ai Colegiului nostru care au participat la mobilitatea din Portugalia sunt elevi în clasa a XI-a Şcoala 
de Arte şi Meserii, calificarea Ospătari. Prin intermediul acestui proiect, participanţii au avut de efectuat un stagiu de 
formare profesională timp de trei săptămâni, ei lucrând ca ospătari în şapte restaurante din Portugalia. Partenerul nostru 
în acest proiect a fost Asociaţia pentru Formare şi Dezvoltare Profesională din Montijo, Portugalia. 

Elevii şi-au dezvoltat abilităţile în domeniul formării profesionale, au dobândit noi cunoştinţe în ceea ce priveşte 
servirea consumatorului, având totodată acces la un alt mediu real de activitate. 

Proiectele Leonardo da Vinci urmăresc promovarea calităţii în învăţarea şi formarea profesională iniţială şi în 
învăţarea şi formarea profesională pe tot parcursul vieţii, promovarea adaptabilităţii şi flexibilităţii pe piaţa muncii, dar şi
accesul la educaţie de calitate în formarea profesională iniţială şi facilitarea tranziţiei de la şcoală la viaţa activă.

Înainte de derularea mobilităţii, elevii au avut parte de o pregătire generală cu privire la proiect, culturală, dar şi  
lingvistică (în limba engleză). În Portugalia, cei 14 elevi au avut parte de o pregătire lingvistică, în limba portugheză, ei 
având astfel ocazia să discute cu clienţii în limba portugheză. Participanţii au obţinut în urma derulării acestui proiect un 
certificat Europass care atestă stagiul de practică derulat în Portugalia, un certificat de participare şi două certificate 
lingvistice (unul pentru limba engleză şi unul pentru limba portugheză). Pe lângă aceste certificate obţinute de elevi, 
aceştia au avut contact cu o altă cultură, un alt mediu de muncă european, dezvoltându-şi latura profesională, dar şi cea 
personală. Elevii au câştigat mai multă încredere în propria persoană, au învăţat să fie mai amabili, să fie mai atenţi faţă de 
clienţi, faţă de cei din jurul lor, să fie mai responsabili în tot ceea ce fac. 

Elevii au fost însoţiţi de prof. Anca Apostol, de dna maistru-instructor Zorica Gui, monitorizarea fiind realizată 
de dna director, prof. Aneta Carpov.

■ Prof. Anca APOSTOL
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Restaurantul Montiprato

Elevele RAŢ Laura şi SZABO Andreea, 
alături de dna maistru-instructor 

GUI Zorica 
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Restaurantul Arco Iris

Elevele KISS Amina şi BALLA Alina, 
alături de prof. Anca APOSTOL şi de dna 

maistru-instructor Zorica GUI

Palacio di Pena

Restaurantul O Pipas

Elevele KISS Noemi şi VARGA Timea

Restaurantul Mare Cheia

Elevele POP Diana şi TARBA Georgiana



Pentru mine, experienţa din Portugalia a însemnat multă muncă, dar şi distracţie. Portugalia mi-a oferit multe bucurii, am 
cunoscut alţi oameni cu care am avut posibilitatea să comunic în limbile engleză şi spaniolă. În acelaşi timp, am dobândit mai multă 

încredere în mine însămi şi în ceea ce fac.

KISS Amina ■ XI A SAM

Experienţa din Portugalia a fost una de neuitat. Am luat contact cu o cultură nouă, cu oameni prietenoşi şi primitori. Pentru 
ei, am observat că păstrarea intactă a istoriei şi trecutului lor este foarte importantă, dat fiind faptul că toate monumentele sunt foarte 
bine îngrijite. Am devenit, în timpul celor trei săptămâni, mult mai deschisă unor lucruri noi. Cred că am devenit mai înţelegătoare, 
am învăţat să ascult oamenii şi să-i înţeleg. Cred că am devenit mai dezinvoltă. Sunt recunoscătoare pentru că am avut parte de această 
experienţă, pentru că m-a schimbat în bine.

BALLA Alina ■ XI A SAM

Revenirea din Portugalia m-a făcut să plâng, deoarece acolo am petrecut momente unice alături de oameni minunaţi, din 
partea cărora, recunosc, nu mă aşteptam să fie atât de primitori. A fost o experienţă de vis.

VARGA Timea ■ XI A SAM

Pentru mine, Portugalia a reprezentat o experienţă unică, atât în privinţa locurilor pe care le-am vizitat, obiectivele turistice 
impresionante, cât şi în privinţa stagiului de practică. A fost un lucru însemnat pentru mine, deoarece mi-am dezvoltat abilităţile 
profesionale şi lingvistice. Şi poate că această experienţă mi-a dat mai multă încredere în mine şi am reuşit astfel să obţin un rezultat 
foarte bun la Concursul Naţional pe Meserii pentru calificarea Ospătar.

KISS Noemi ■ XI A SAM

Pentru mine, a fost o experienţă unică. A fost frumos şi greu deopotrivă, deoarece nu cunoşteam limba şi a fost mai dificil să 
comunic. Aveai uneori impresia că de fapt nu eşti înţeles. Această experienţă mi-a dat ocazia să văd alte forme de civilizaţie, o altă 

limbă şi un alt fel de a munci.

HOBAN Luminiţa ■ XI A SAM

Pentru mine, schimbul de experienţă realizat în Portugalia timp de trei săptămâni a fost foarte important, deoarece am 
câştigat mai multă încredere în forţele proprii, mai mult curaj şi, nu în ultimul rând, mi-am făcut noi prieteni. Contactul cu o nouă 
cultură şi un alt mod de gândire m-a făcut să cred că sunt o persoană care are un caracter mult mai puternic decât credeam.

SZABO Andreea ■ XI A SAM

A fost o experienţă foarte plăcută, pentru că portughezii sunt foarte prietenoşi şi ospitalieri. Au parcuri foarte frumoase, iar
ei sunt punctuali şi ordonaţi. Această experienţă m-a făcut să am mai multă încredere în mine, pentru că ştiu acum că m-aş descurca 

oriunde aş fi, inclusiv pe plan profesional.

RAŢ Laura ■ XI A SAM

Mărturisiri... 
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Oceanarium – Lisabona

KISS Noemi a obţinut Menţiune la 
Concursul Naţional pe Meserii pentru 

calificarea Ospătar (Galaţi, 7-10.04.2010), 
fiind pregătită, cu mare dăruire, de prof. 

Mihaela BALLA şi de dna maistru-
instructor Zorica GUI 



Amprente nr. 3/2010 • 10

Ascultaţi...

Ascultaţi de Dumnezeu,
Dragi copii, şi Îl iubiţi.
El v-a dat viaţa pe pământ
S-alegeţi ce doriţi.

Ascultaţi de părinţi,
Că ei vă dau sfaturi bune,
Pe ei trebuie să-i iubiţi,
Şi pe toţi oamenii din lume.

Ascultaţi de Maica Sfântă,
Că ea vă ajută,
Ea-i spune lui Dumnezeu
Să vă ierte mereu.

Ascultaţi de Iisus Hristos,
Că El s-a jertfit pentru noi.
El a fost răstignit de oamenii răi.

Ascultaţi de îngeri,
Că ei vă apără,
Ei vă îngrijesc
Şi de rele vă păzesc.
Ascultaţi de toţi
Cei ce vă dau sfaturi bune,
Dar dacă sunteţi răi,
Răsplata un’-doi vine.

Ascultaţi de orice din natură,
Că de Dumnezeu sunt create,
El pentru voi le-a făcut
Să le păstraţi curate.

Aşa că, ascultaţi de Dumnezeu,
De părinţi, de Iisus,
Iubiţi şi împreună să fiţi
Mereu!

Inima îmi spune Da, însă mintea NU

Totul în viaţă se plăteşte
Lacrimile, durerile, dragostea

Totul pare în zadar
Atunci când vezi că acea persoană...

Nu mai este!
Inima îmi spune Da,

Însă mintea Nu.
Ce să fac cu ea?

Amândouă mă zăpăcesc
Atunci când ele se ciocnesc

Una îmi spune ceva,
Alta altceva,

Una îmi cântă: Du-te, nu-l lăsa!
Alta îmi zice încet: Lasă, nu te merita, nu te va merita!

Ce să fac, Doamne, cu inimioara mea?
Biata e sfâşiată...

Nu mai ştiu ce să fac cu ea...
Un înger pe cer va apărea,

Crede-mă, el nu te va lăsa
Te iubeşte şi ţine la viaţa ta

În viaţă totul va fi greu
Luptă, altfel îţi va părea rău

Nu ştii dacă vei pierde sau vei câştiga
Încearcă, nu te lăsa, VEI CÂŞTIGA!

Poetul

Când poetul îşi scrie poezia,
Intră în universul ei,
Un univers trist, sau vesel
Şi cum este el, universul,
Aşa este şi sentimentul,
Trist sau vesel.
Atunci când este trist,
Îşi aşterne cu durere
Tristeţea pe o foaie de hârtie
Aşa îşi plânge el amarul,
Amar ce n-are mângâiere
Şi nici înţelegere,
Îl doare, dar îi va trece!
Cu timpul se va vindeca,
Şi totul pentru el se va schimba,
El va deveni
Cu totul altcineva...
Un poet trist e ca o frunză
Ce cade pe drum şi, la urmă,
Se pierde prin vânt...
Aşa se pierde poetul,
În poezia lui.

Ce-a fost

Ce-a fost, a fost...
Dar acum nu mai ştiu

Ce-am văzut, ce-am simţit.
Credeam că e gata,

Ne vom vedea mâine.
Dar acum mi-am dat seama

Că nu pot să fac nimic
Ai plecat şi, totuşi, tu

Eşti încă aici...
Voiam să-ţi spun ceva,
Dar am amuţit de tot.

De ce?
De ce nu pot să-ţi spun,

Să-ţi spun ce simt?
Deodată am zărit ceva...

O lumină ce te acoperea...
Unde te duce?Şi de ce?

De atunci am ştiut
Că mâine nu te voi mai vedea.

O, nedreptate crudă!
De ce ai plecat?

Dar, deşi eşti departe,
Eşti încă aici,

Ce-a fost, a fost...!

Poeme 

Anca BĂBAŞ ■ X G
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Avocatura... profesie de succes

Ce înseamnă o carieră de succes? Care este definiţia perfectă a sintagmei carieră de succes? Pentru unii ar putea să însemne 
exclusiv câştigurile materiale, pentru alţii, statutul oferit de profesia respectivă. Nu de puţine ori visăm la un loc de muncă perfect, 
unde să ne putem exprima din punct de vedere profesional şi unde să avem satisfacţii materiale pe măsura efortului depus. Un job
ideal unde munca să nu fie obositoare, ci să fie facută cu plăcere şi motivaţie.

Avocatura este un mod de viaţă. Este important pentru oameni, pentru că intrarea în avocatură nu înseamnă doar alegerea 
unui drum în viaţă, ci şi alegerea unui mod de viaţă. Pentru mine, avocatura se poate asemăna cu matematica, rezolvatoare de 
probleme, probleme cu care se confruntă oamenii în viaţa de zi cu zi. Din pricină că avocatul este un rezolvator de probleme, oamenii 
apelează la el în cele mai diferite situaţii, care unele abia dacă au legătură cu legile. De aceea sunt de părere că avocatura este o profesie 
pentru orice persoană care are calităţi precum: demnitatea, umanismul, onoarea, loialitatea, delicateţea. Avocatul are un rol extrem de 
important în înfăptuirea actului de justiţie, asigurând şi facilitând comunicarea. Avocatul este acea persoană care ajută la înfăptuirea 
dreptăţii, el căutând dovezi şi probe clare, care să demonstreze nevinovăţia clientului său, adevăr care poate fi uneori greu de aflat, 
deoarece poate fi deghizat sau ascuns.

Într-o societate, avocatul are un rol esenţial, fiind necesar justiţiei în apărarea drepturilor, libertăţilor şi intereselor 
persoanelor fizice şi juridice, ca sfătuitor şi apărător, dar şi reprezentant al clientului său. Avocatul îndeplineşte o multitudine de 
îndatoriri şi obligaţii faţă de client, faţă de autorităţile şi instituţiile la care îşi asistă sau reprezintă clientul, faţă de profesia sa în general.
Avocatul este dator să-i dea clientului său sfaturi şi să acţioneze numai în limitele legii. Cred că avocatul nu este doar un artist înzestrat 
cu inteligenţă, ci şi un om de ştiinţă cu aptitudini analitice şi, mai mult decât atât, un adevărat profesionist. Din momentul angajării 
sale de către o persoană, avocatul preia necazul acesteia, cu trăirile şi sentimentele pe care trebuie să le asimileze şi să le alinieze 
propriilor sentimente şi trăiri. Se poate spune că un om care îşi doreşte să devină avocat din tot sufletul nu îşi alege această profesie 
doar pentru câştigul material. 

Sunt de părere că trebuie să te implici în această meserie cu mintea şi cu sufletul, să fii de folos pentru ce eşti plătit, iar pe de 
altă parte, este o meserie destul de lejeră, cred, neavând un program fix. Uneori pot apărea şi părţi negative, pot apărea conflicte la un 
caz nerezolvat sau între cei doi avocaţi care luptă unul contra celuilalt. Enumerarea părţilor rele ale profesiei de avocat este o listă prea 
lungă, ca în cazul tuturor meseriilor de altfel.

O să urmez, dar transmit şi altora ideea de a lupta, principiul lui Constantin Brâncuşi: Trebuie să încerci necontenit să urci foarte 
sus, dacă vrei să poţi să vezi foarte departe...

Mădălina Carla COPOS ■ X C
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Activitatea s-a desfăşurat în data de 03.12.2009 în cantina Colegiului Economic Nicolae Titulescu. Ştim că anumite 
ocazii necesită pregătiri speciale în aranjarea meselor: zile de naştere, sărbători religioase etc. Această activitate s-a dorit a 
fi una instructivă, dar şi inedită, elevii şi participanţii la acest eveniment având ocazia să vadă modul în care se aranjează o
masă festivă, preparatele finite şi elementele decorative necesare. Am dorit în acelaşi timp sensibilizarea participanţilor 
faţă de arta culinară, dar şi păstrarea tradiţiilor româneşti.
Obiectivele noastre au fost:

 implicarea elevilor de la Şcoala de Arte şi Meserii în realizarea de preparate culinare şi de patiserie-cofetărie
 exersarea cunoştinţelor şi deprinderilor practice asimilate în şcoală
 conştientizarea importanţei tradiţiilor specifice sărbătorilor: masa festivă de Crăciun, respectată în majoritatea 

familiilor, indiferent de orientarea religioasă
 cultivarea simţului estetic în rândul participanţilor

Grupul-ţintă l-au constituit elevii, profesorii, membrii comunităţii locale, cu alte cuvinte, toţi participanţii la 
sărbătorirea a 50 ani de la înfiintarea C.E.N.T. 

Prof. Mihaela BALLA ■ Coordonatorul proiectului

PROIECT EDUCAŢIONAL
EXPOZIŢIE DE ARTĂ CULINARĂ

Activitate desfăşurată cu ocazia sărbătoririi a 50 de ani de la înfiinţarea 
C.E.N.T.
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S-au implicat în realizarea proiectului:

Prof. Laura MUSCALĂ
Prof. Viorica CIOBOTEA

M. i. Zorica GUI
M. i. Daniela COPOS
Ing. George NEACŞA
Elevii clasei a XIII-a A



În căutarea fericirii...

Deschide ochii, tinere!

În opinia mea, fericirea este sentimentul suprem 
prin care noi oamenii ne împlinim. Fericirea poate fi 
dobândită în primul rând prin credinţă. În fond, credinţa 
ne face fericiţi. Credinţa... dragostea... fericirea, toate se 
leagă. În univers, care este atât de mare între toate lucrurile, 
sentimentele, trăirile, până şi între oameni există conexiuni. 
Din momentul în care ne naştem şi până murim ţelurile 
noastre sunt legate între ele. Creştem ca oameni, obiectivele 
ne cresc. Începem prin credinţă. Până şi verbul a crede ne 
duce la fericire, ne împlineşte. Când ajungem la fericire, 
începem să iubim... un om, un lucru, un copac, un desen, o 
piatră. Emanăm dragoste şi ... SUNTEM FERICIŢI!!!

Dar toate acestea se petrec în micul, strânsul 
univers al unui om. Şi revin, în opinia mea este aşa! Eu 
cred, chiar sunt sigură de un lucru, nu trebuie să căutăm 
credinţa, fericirea, dragostea. Toate acestea se găsesc 
înlăuntrul nostru. Omul încă nu a realizat că Dumnezeu ni 
le-a dat pe toate acestea dinainte de a ne naşte. Suntem 
înzestraţi cu toţii cu toate astea, dar suntem atât de orbi 
încât nu vedem, nu ştim. De ce să cauţi fericirea? O ai! De 
ce să cauţi dragostea? Simte-o! Emană-o! Trăieşte-o! De ce 
să umbli după credinţă? Crede pur şi simplu!

E atât de simplu să le avem pe toate, încât ne 
facem cu mâinile noastre viaţa mai grea şi ne-o complicăm.

Şi e atât de simplu să zâmbeşti, să fii fericit... De ce 
să ne chinuim? Suntem masochişti, asta suntem, dacă nu 
observăm toate acestea. De ce ne plângem că nu suntem 
iubiţi şi căutăm dragostea dacă nici măcar nu observăm că e 
peste tot în jurul nostru, în noi? De ce să ne plângem dacă 
noi înşine nu iubim cu adevărat şi suntem atât de 
superficiali? Şi e atât de uşor să credem, să avem credinţă şi 
să o trăim... însă o căutăm. La ce bun să ne chinuim s-o 
aflăm dacă nu înţelegem înţelesul ei şi faptul că o avem?

Ce e mai frumos decât să crezi, să iubeşti şi să fii 
fericit? Nimic!!! Absolut nimic! Dar în strânsul nostru 
univers şi în mintea noastră îngustă căutăm lucrurile 
dinlăuntrul nostru în lumea dinafară, în cea materială. Iar 
acea fericire e una trecătoare. De ce ne mai mirăm că sunt 
atâţia oameni depresivi? Oamenii sunt inconştienţi, 
adormiţi. Ar trebui să ne trezim cu toţii la viaţă, însă fiind 
atât de închişi, doar o schimbare radicală i-ar putea ajuta pe 
oameni, fiind atât de masochişti.

Eu sunt tânără. Şi încă adormită, pe rezonanţă cu 
lumea asta închisă. Însă fericirea este cântecul vieţii mele. 
Aşa că: zâmbesc, cred, iubesc şi sunt fericită! Eman fericire 
şi am parte de ea. Eman dragoste şi sunt iubită. Am 
credinţă şi a fost o revelaţie să văd cât de bine e să crezi.

Dora MARCHIŞ ■ XI F
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Dumnezeu a creat omul

Dumnezeu a creat omul din Cuvânt,
I-a dăruit o viaţă pe pământ 

Ispitei însă omul nu i-a rezistat
Şi a căzut în greu păcat.

De-atunci lumea s-a schimbat
Dar pentru mântuirea ei
Şi pentru oamenii mişei

Al nostru Domn s-a Îndurat
Iar ceasu’ binecuvântat

A fost când El s-a Întrupat
Ca să ne scape de păcat.

                                                                                                
Mădălina ZETE ■ X D

                                                                                                       

Michelangelo, Capela Sixtină, 

detaliu: crearea lui Adam

Andrei Rubliov

Sfânta Treime



Învaţă să preţuieşti viaţa, ca să preţuieşti învăţătura

Deşi nu totul e aşa cum ne-am dorit...
De multe ori am primit şi-am oferit.

Dumnezeu ne-a oferit şi ne oferă mereu,
El ne-a făcut şi tot El ne fereşte de rău.

Unde este mai multă fericire decât în ochii Lui?
Ai să găseşti pe acest pământ locuri unde rău nu-i?

Pasaje mici din viaţa ta sunt şi-au fost fără ceaţă
Dar gândeşte-te că vor mai fi multe de trecut în viaţă.

Nu crede că El a uitat de bine,
Din contră, şi-a amintit mereu de tine.

Multumeşte-I că te-ai născut,
Că ai crescut

Şi că eşti cine eşti
Pentru că mulţi vor de ei să te fereşti.

Niciodată nu au putut şi nu vor putea fi ca tine,
Deoarece Dumnezeu e mereu cu tine.

E Dumnezeu, e Cel care ne-a creat,
Un trup şi un suflet de la El ne-a fost dat

Te sfătuiesc să Îl iubeşti,
Să Îl preamăreşti,

Să nu uiţi de unde, cum şi cine eşti.

Anton HOJDA ■ IX D

Familia contemporană

Din păcate, în zilele noastre relaţia dintre părinţi şi copii se răceşte din ce în ce mai tare, aducând efecte negative 
atât celor tineri, cât şi părinţilor. Pe de-o parte, părinţii ocupaţi şi prinşi prea tare în viaţa cotidiană doresc să le ofere 
copiilor totul, astfel încât „vreau să îi ofer fiului meu ce este mai bun şi ce nu am avut eu“, căci aşa se exprimă majoritatea 
părinţilor. Ocupaţi să le asigure copiilor partea materială, uită că adevărata avere, care are valoare atât în cer, cât şi pe 
pământ, este averea spirituală, dobândită de cele mai multe ori în familiile modeste sau chiar sărace, căci aceia sunt mai 
atenţi şi analizează mai corect viaţa din toate punctele de vedere… Iar de cealaltă parte se află copii care nu ştiu să 
valorifice ceea ce au, întrucât părinţii le oferă totul, fără a le cere nimic în schimb. 

În cazul meu, mărturisesc şi sunt mai mult decât fericită că le pot mulţumi părinţilor mei care m-au crescut şi m-
au educat într-un mod în care puţini părinţi reuşesc în ziua de astăzi să îşi educe copilaşii. De cele mai multe ori tinerii 
greşesc când spun „Păi şi mama/tata fumează/bea, eu de ce să nu o fac?“ Mama mea mă îndeamnă: „Să iei de la mine 
doar ce este bun, iar defectele mele observă-le şi ocoleşte-le, adică să faci din ele calităţi de care mai târziu să fii mândră.“

Adolescentă fiind… m-am îndrăgostit (şi probabil de cine nu trebuia). Am suferit… pentru că aşa este dragostea 
la „vârsta aceasta atât de fragedă“. Dar tot mama a fost cea care m-a sfătuit şi, mai ales, m-a înţeles. Poate uneori nu am 
fost de aceeaşi părere cu dânsa, dar nu a trecut mult timp şi am observat că prin ascultarea părinţilor Îl asculţi pe 
Dumnezeu, practic tot ţie îţi faci bine. Părinţii trebuie să ne fie cei mai buni prieteni. Ai mei îmi sunt. Şi nu pot decât să le 
mulţumesc şi să îi ascult (chiar dacă avem păreri diferite uneori). 

Trebuie să îi cinstim şi să îi preţuim, pentru că atunci când nu vor mai fi vom vrea să îi aducem lângă noi măcar 
pentru o clipă, dar va fi prea târziu.

Daiana COSTEA ■ X D
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Joc şi matematică
Nu ştiu dacă este o datorie să sacrifici norocul şi viaţa adevărului… 

Dar ştiu că este o datorie, dacă vrei să-i înveţi pe alţii adevărul, să-i înveţi în întregime sau 
deloc, să-i înveţi limpede şi explicit, fără enigme, fără rezerve, fără neîncredere în puterea lui. 

(Albert Einstein)

În rezolvarea problemelor de matematică o atenţie deosebită trebuie să o 
acordăm atât mulţimii din care pot să facă parte elementele cu care operăm 
(domeniul de definiţie), cât şi mulţimii căreia îi pot aparţine soluţiile 
problemei (domeniul de existenţă al soluţiilor)

De exemplu:

 În problemele de geometrie plană, pentru calculul ariilor unor suprafeţe, 
vom opera cu lungimi de segmente, adică cu numere pozitive, iar rezultatul
(aria) va fi tot un număr pozitiv.
 Pentru rezolvarea ecuaţiei = 1-x, ţinem cont de faptul că existenţa 
radicalului implică condiţiile x-1≥0, adică x≥1 şi de faptul că rezultatul unui 
radical de ordinul doi este un număr pozitiv, deci 1-x≥0, adică 1≥x. Din cele 
două condiţii rezultă că x=1 este singura soluţie posibilă. Făcând verificarea, 
rezultă că x=1 este soluţie unică. 

Sunt cunoscute următoarele probleme:

1) Avem 8 bile de aceeaşi culoare şi formă. 7 bile sunt din metal nobil, şi una 
falsă, având o greutate mai mică decât celelalte, cum putem stabili, din două
cântăriri, având la dispoziţie doar o balanţă, care este falsă?

2) Avem 27 de monede de aceeaşi culoare şi formă. 26 de monede au aceeaşi 
greutate, iar una are o greutate mai mică. Cum putem găsi moneda falsă, din 
trei măsurători, având la dispoziţie doar o balanţă?

Pentru rezolvarea ambelor probleme, restrângem succesiv mulţimea din care 
trebuie să identificăm bila/moneda falsă, până obţinem soluţia.

Soluţia primei probleme

Dacă 3a=3b → bila este c1 sau c2, din a doua căutare obţinem soluţia. 

Dacă 3a<3b → bila falsă se află în grupa b.

În acest caz reţinem doar grupa b şi trecem la a doua cântărire:

Dacă b1=b2 → b3 e bila falsă.

Dacă b1<b2 → b1 e bila falsă.

Dacă b1>b2 → b2 e bila falsă.

Dacă 3a > 3b, procedăm la fel pentru grupa a.

)1( x



Soluţia celei de-a doua probleme

Cele 27 de monede le-am împărţit în 3 grupe de câte 9 monede a, b, c. La prima cântărire comparăm 9a cu 9b. Dacă:

9a=9b, atunci moneda falsă se află în grupa c.

9a<9b, atunci moneda falsă se află în grupa a.

9a>9b, atunci moneda falsă se află în grupa b.

Reţinem doar grupa în care avem moneda falsă, deci am restrâns domeniul de lucru la 9 elemente. Împărţim cele 9 monede în 3 
grupe. La a doua cântărire restrângem domeniul la 3 elemente. La ultima cântărire vom găsi moneda falsă. Pe aceeaşi idee se bazează
şi primul nostru truc cu 27 de cărţi de joc. Identificarea grupei de 9 cărţi din care face parte cartea aleasă înseamnă eliminarea din do-
meniul de existenţă a 18 cărţi. Adunând cărţile într-o anumită ordine, a doua indicaţie corespunde cu a doua cântărire, iar a treia ale-
gere cu a treia cântărire. Deşi am lucrat cu toate cărţile, am ţinut cont de cele eliminate şi, în final, am găsit soluţia corectă. Proprietă-
ţile de comutativitate şi asociativitate ale operaţiior de adunare a numerelor reale ne ajută să facem calcule mai uşor şi mai rapid. Folo-
sindu-ne de teorema împărţirii cu rest a numerelor naturale, putem să ne şi jucăm uneori.

Trucul cu valoarea cărţii

α) Avem 40 de cărţi cu valorile 1, 2,..., 10. Rugăm pe cineva să scoată o carte pe ascuns. Dintr-o singură răsfoire a pachetului vom 
ghici valoarea cărţii extrase.

Soluţia: Fie b   {1, 2,…, 10} cartea aleasă. Suma valorilor tuturor cărţilor este (1+2+3+…..+10)·4=220

Dar 220=22·10=21·10+a+b. Adunând succesiv şi considerând 10=0, vom obţine a, deci cartea lipsă este b=10-a

β) Avem 52 de cărţi J=11, Q=12, K=13

1+2+… +13=364=13·28; 13·27+a+b

Adunând succesiv, considerând 13=0, vom obţine a, deci b=13-a

Trucul cu culorile

Avem 52 de cărţi. Atribuim pentru fiecare culoare un număr. Fie b  {1, 2, 3, 4} cartea aleasă. 

Suma culorilor este (1+2+3+4)·13=130 

Dar 130=10·12+a+b; a+b=10

Practic, ne interesează doar valoarea lui a sau b. Adunăm succesiv şi considerăm 10=0. La final vom obţine a, deci cartea lipsa este 

10-a=b

Datorită faptului că în fiecare zi orice persoană, indiferent de vârstă, mic, adolescent, adult, bătrân, mereu este pusă FAŢĂ 
ÎN FAŢĂ CU ADEVĂRUL, trebuie să fim cât mai curajoşi şi cât mai stăpâni pe noi pentru a realiza, folosind adevărul, ceva frumos 
în viaţă. Concluzia demersului nostru, considerăm că valabilă pentru orice disciplină, nu doar pentru matematică, este... Jucându-ne, 
putem să învăţăm... Învăţând, putem să ne şi jucăm.

Vlăduţ SOPONAR şi Andrei NICOARĂ ■ IX D

Îndrumaţi de prof. Gabriela FRIEDRICH 
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***Bibliografie. Gheorge Păun, Între matematică şi jocuri, Editura Albatros, Bucureşti, 1986; 
Vasile Bobancu, Caleidoscop matematic, Editura Albatros, Bucureşti, 1979.
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El Nebbada

Se trezi pe un pat învăluit în perdele albe.
– Unde... unde sunt? Au fost primele ei cuvinte. 
Se ridică puţin ameţită şi făcu câţiva paşi. Primul lucru pe care-l observă era imensa cameră întunecată, doar un pat trona în centrul ei. 
Spre un colţ al încăperii, El Nebbada văzu un altar îngust, iar pe el un pocal al cărui lichid verde strălucea şi emana o lumină puternică 
de aceeaşi culoare. Fata spre îndreptă spre el când:
– Bea! Se auzi o voce fermă şi dulceagă de femeie. El Nebbada se întoarse speriată. De pe patul de pe care se trezi ea mai devreme se 
ridica acum o femeie extrem de frumoasă, cu părul şi buzele roşii ca focul şi cu un veştmânt purpuriu parcă aruncat pe ea.
– Bea! Repetă aceasta. Te va omorî, dar nu vei ajunge în Hades. Vei fi o moartă ce va trăi de-a pururi...
– Cine eşti? Întrebă fata. Vreau să plec de-aici!
– Cine sunt? Sunt ceea ce oamenii îşi interzic şi păstrează totodată... dorinţa.
– Tu m-ai adus aici, nu-i aşa? Ce vrei de la mine?
– Doar să bei ce ţi-am pregătit în pocal. El trebuie să apară în curând...
– El? Despre cine vorbeşti? Vreau să plec acasă! Începu El Nebbada să plângă.
– Nu e cu putinţă! Te-a ales pe tine şi ar trebui să fii mai mult decât onorată, aproape că strigă dorinţa, tremurând puţin. Eu i-am oferit 
libertatea, l-am eliberat... Uite-l că vine. Întâmpină-ţi soţul cum se cuvine.

În clipa următoare, Djinul apăru lângă dorinţă.
– El Nebbada, şopti acesta, dar când văzu pocalul, se întoarse furios spre dorinţă.
– De ce nu a băut?
– Eu doar... nu...., încercă femeia să se apere.
– Pleacă!

Aceasta dispăru într-un văl de fum. Malefica creatură se îndreptă spre fată. Îi privi ochii albaştri, părul alb ce îi cădea pe 
umeri, până la brâu, şi lacrimile de pe oraji.
– Lasă-mă să plec, îl rugă ea. Nu-mi face rău, te rog, dă-mi drumul.
– Niciodată!

Aceasta căzu în genunchi şi începu să plângă cu lacrimi fierbinţi. Din zece lacrimi apăru Sinceritatea, cea cu privire arzătoare, 
din douăzeci, Fidelitatea, cea cu aripi de sticlă, iar din cincizeci, Puritatea, care ţinea în mâna dreaptă sabia dreptăţii. Toate trei se 
aşezară în faţa El Nebbadei şi începură să se lupte cu Djinul. Însă, după ore întregi, flăcările Sincerităţii abia dacă mai pâlpâiau, iar 
aripile Fidelităţii se sparseră în mii de cioburi. Sabia Purităţii se rupse în două, iar aceasta căzu înfrântă la pământ.
– Acum eşti a mea! Mârâi furios duhul. Crezi că mă poţi învinge cu copilăriile astea? El Nebbada, vei rămâne lângă mine!
– Nu, eu te voi învinge, chiar dacă asta ar însemna să câştig pierzând.
Spunând asta, fata îşi înfipse în ea o mare bucată de sticlă desprinsă din aripa Fidelităţii.
– Nu!!! Ce-ai făcut? Djinul se repezi la ea, o luă în braţe şi o duse pe pat.
– Nu voi fi niciodată a ta, şopti El Nebbada. Sunt făgăduită..., şi îşi dădu ultima suflare.

* * *
Se trezi pe un pat învăluit în perdele albe.

– Unde... Unde sunt? 
Se ridică puţin ameţită şi făcu câţiva paşi. Îşi recunoscu camera din palatul tatălui său. A fost doar un vis, îşi spuse ea, însă când se uită 
la cămaşă, văzu că era pătată de sânge.
– Nu te speria!
Fata se întoarse. Puritatea şedea pe pat.
– Te-ai vindecat, îi spuse aceasta blând.
– Dar celelalte două?
– S-au întors în inima ta, acolo unde le este locul. La fel şi mie.
– Îţi sunt recunoscătoare, şopti El Nebbada cu lacrimi în ochi.
– Doar nu uita de noi, răspunse Puritatea, care, printr-o rază, se întoarse şi ea în inima fetei.
– Niciodată!... Iar acum...
Se schimbă şi fugi în camera alăturată, unde dormea un tânăr prinţ. Îl sărută pe frunte şi şopti:
– Nici nu bănuieşti câte aş face pentru tine...

Alexandra ANDREICA■ XI C SAM



Regele meu, Fluturel,

Mai întâi, trebuie să-ţi mărturisesc ceva: sunt uluită chiar de la prima mea întâlnire cu tine, crezi? Tu nu eşti 
uluit? Ştiam eu că da! Acum, că te-am văzut a doua oară, trebuie să-ţi mărturisesc în cuvinte simple, ca-ntr-o carte de 
telefon, că te iubesc. Te iubesc şi a doua oară, dar te iubesc şi a treia oară. Simt că între noi s-a format o codependenţă 
nemărginită, nemaivăzută. Şi iubirea asta mă bagă-n ceaţă, o ceaţă densă şi din nou nemărginită din care voi putea ieşi 
numai dacă tu faci un sacrificiu: te duci la bibliotecă şi stai acolo până se ridică... Ceaţa.

Apropo! Ceaţa se va ridica când va răsări şi va sta acolo, sus pe cer, Soarele. Vezi să nu te plictiseşti. Dacă totuşi 
se întâmplă, ai răbdare şi nu te mai agita atâta, că faci valuri. Citeşte o carte, două, trei, câte vrei; dar să fie de filosofie şi 
istorie. 

E ceva sinistru, dar îmi place, chiar îmi place. Când nu eşti lângă mine e ca şi cum regele ar lipsi de pe tabla de şah; 
ştii doar, tu eşti regele meu, iar eu sunt regina ta...

Să ştii că şi eu fac sacrificii: scrisoarea asta o scriu cu mâna stângă, pentru că mâna dreaptă mi-am rupt-o când am 
căzut în ceaţa iubirii. Doare rău!

Scuză-mă, dar mă duc acum în grădină să-mi culeg frunza răbdării, să mi-o pun pe rană. Am cules un buchet 
frumos, cu drag ţi l-aş face cadou, dar sunt egoistă de data asta. Mă scuzi? Ţi-aş compune o poezie, dar... Nu am 
inspiraţie... Păcat! Mai învăţ, mă mai străduiesc. Îmi dai voie, nu? Dacă tu n-o să primeşti de la mine niciun cadou, atunci 
aştept eu unul de la tine, şi-l primesc cu drag. Să fie, te rog, un buchet frumos de flori minunate şi cam deplasate: „flori-de-
nu-mă-uita“, dar te rog să-l laşi pe „nu“ acasă. Dacă nu găseşti albastru-deschis, aici, la mine în grădină, lângă frunza 
răbdării, am văzut o tufă, albastru-închis. Să-i fac gărduleţ, să n-o fure cineva?

Ar trebui să-mi mărturiseşti şi tu iubirea, dar te las, că eşti timid, până la a treia întâlnire. Aaa, nu cu mama ta 
când te doare burta şi te duce la spital, peste Săsar... Cu mine!!! Încă o dată, te iubesc... Cred.

Cu dragoste,

A ta, Fluturica
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Insula Naufragiaţilor, 06. 06. 2006

Scrisoare premiată la faza judeţeană a Concursului de Limba şi Literatura Română Augustin Buzura 

Premiul I – Ioana POP ■ IX D

Iar 
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În cadrul târgului s-au derulat următoarele secţiuni de concurs: cea mai bună pagină web, cel mai bun catalog, cel 
mai bun negociator şi cel mai bun stand. Participanţii au fost numeroşi – 140 de firme de exerciţiu de nivel liceal şi 
universitar din toate statele membre ale SUA, din Canada, România, Germania, Austria, Bulgaria, Indonezia, 
Brazilia şi Islanda. 

Pregătiţi temeinic, cu un înalt profesionalism şi spirit competitiv, echipa Colegiului Economic „Nicolae 
Titulescu” a înregistrat o mare victorie, reuşind să câştige premiul I la categoria cel mai bun stand. Dintre toţi 
participanţii din cadrul târgului şi concursului, elevii noştri, alături de profesorul coordonator, au fost cei mai buni, 
dând dovadă de profesionalism, spirit de echipă, tenacitate şi voinţă de a câştiga.

Au plecat de-acasă cu gânduri măreţe şi cu speranţa că vor reprezenta numele ţării, al judeţului şi al 
liceului cu mândrie peste Ocean. Şi au reuşit. Mare a fost emoţia tuturor atunci când, la premiere, în New York, s-a 
auzit numele Colegiului Economic „Nicolae Titulescu” rostit de membrii juriului, dar şi mai mare a fost emoţia şi 
bucuria, care nu se poate exprima în cuvinte, atunci când premiul obţinut a fost premiul I. 

Felicitări tuturor, atât elevilor, cât şi dascălilor care i-au pregătit, dar în aceeaşi măsură şi părinţilor fără de 
care acest vis îndrăzneţ nu s-ar fi putut materializa!

■ Prof. Mihaela ROŞCA 

Colegiul Economic „Nicolae Titulescu“

În perioada 24-25 martie 2010, Colegiul Economic „Nicolae 
Titulescu” a participat la cea de-a 13 ediţie a Virtual Enterprises 
International New York. Echipa care a reprezentat cu cinste judeţul 
Maramureş şi Colegiul Economic a fost formată din: Prof. Aneta Carpov-
director al Colegiului Economic „Nicolae Titulescu”, prof. Mihaela Roşca-
prof. coordonator firma de exerciţiu Your Secret S.A. şi elevii: Şeer Paula, 
Şandor Irina şi Druţă Lorin. 
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recunoscut şi peste Ocean

Virtual Enterprises International New York

Elevii Şeer Paula, Şandor Irina şi Druţă Lorin, 
alături de 

prof. Aneta Carpov şi prof. Mihaela Roşca
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Trăirile noastre... Dramele noastre...

Care a fost primul gând când am venit pe lumea asta? Nu ştiu. Uneori simt că ştiam dinainte ce trebuie să fac în lume... Şi 
toate acele semne... Îmi plăceau acele zile când nu conta ora, nimic... Atâta naivitate, văzând lumea în alte nuanţe... Era perfect! Peste 
patru ani de la „ziua cea mare“ avea să fie începutul meu. Da, chiar pot spune că atunci mi-a început viaţa. Aş putea ruga să-mi scrie 
în cardul meu de identitate anul 1997, şi nu 1993... Să schimbe şi luna, la dată să pună cifra mea: 9! Atunci va semăna a adevăr!

A urmat o perioadă în care începeam să cunosc altfel ceea ce cunoşteam deja. Ştiam puţini oameni care trăiesc, iar eu 
încercam să fiu unul dintre ei. Vedeam cum totul trece şi lasă urme. Şi atunci, ce-i spui unui copil când teama l-a învins şi nimic nu-l 
mai împinge pe drumul început? Laşi totul să decurgă de la sine, spunând mereu acel urât „Va fi bine!“. Totodată cu aceste gânduri 
chinuitoare, viaţa mi-a pus în faţă cea mai frumoasă împlinire, îmi doresc să am ocazia să-i mulţumesc în aşa fel cum a făcut-o ea 
pentru mine, c-a apărut atunci când nu aveam niciun sens.

Puţina mea experienţă de viaţă mi-a arătat că totul este plutitor, chiar şi încrederea pe care o avem în noi se poate pierde 
uşor. Am simţit cum e să fiu în imposibilitatea de a nu face nimic pentru mine, pentru speranţa mea, şansa mea, pentru sinele meu, 
încerc să mă ascund de realitate, dar m-am lovit prea tare de ea, cale de întoarcere nu este, deşi este dureros, este doar o singură cale: 
uitarea, şi totuşi, cum pot să uit ceva crescut până în adâncurile mele cele mai insolubile? Ce ştiu eu să fac mai bine, atâta timp... atâta 
meditaţie... O completă verificare lăuntrică, arta care-mi pulsează odată cu sângele, atîta ambiţie, o durere inevitabilă... Arta de a fi, 
sensul meu în viaţă au dispărut aşa uşor... Fără nicio explicaţie, niciun sens. Ce a rămas în urmă? Un suflet, iar înăuntru... dezastru. 
Atâta dezamăgire! Şi pentru ce? Pentu un vis în care am pus atâta suflet, în zadar au fost dorinţele, tot. Mi-am tras rădăcinile forţelor 
până în ultima secundă. Unde am greşit? Ce puteam să fac mai mult? Şi e tăcere... Niciun răspuns. Nu-l merit, oare?

Încercând să nu mă abat de la subiect, sunt de acord cu ideile avansate de Platon, cum că toţi suntem prinşi de viaţa 
sentimentelor, neputând renunţa la ea. La fel şi eu, nu pot să renunţ la ceva ce a devenit mai important decât propriile mele principii, 
nu reuşesc să mă îndepărtez, să zic că nu mă doare când nu găsesc ieşire din această suferinţă. Şi da, sentimentele mă motivează să 
merg înainte, să ţin capul sus, ştiu că viaţa e un haos organizat, cine poate s-o-nţeleagă iese cu capul sus, cine nu, rămâne fără el, toate 
aceste sentimente trăite pe baza dramelor mele... Aş putea spune multe, dar nu vreau să fiu înţeleasă. Acum, nu mai simt nevoia să fiu 
încurajată, mie mi-a fost greu, iar lor nu le-a păsat, şi sunt sigură că vor ajunge să le pese prea mult. Mi-a rămas ambiţia...

Şi încă o dată o lacrimă cade pomană pentru ce a fost. Chiar două, pentru mormântul sufletului meu... Şi simt cum pot să-i 
adaug încă un an... Cert e că voi muri într-o zi de 9, şi voi lăsa 9 semne de întrebare pentru 9 vise neîmplinite.

Carina POP ■ X C

Totul începe din nimic, se naşte, creşte şi apoi se 
perfecţionează. Uneori ideile noastre pot fi importante, dar de 
multe ori ele sunt doar nişte pereţi pe care alţii pun acoperişul. 
De cele mai multe ori ele sunt fundaţiile pe care se construiesc 
ideile altora, iar noi suntem uitaţi, pentru că fundaţia e în 
pământ, doar pereţii îşi arată măreţia. Uneori dăm greş, iar 
alterori totul iese bine, să fie noroc oare? Viaţa e plină de părţi 
întunecate şi zone părăsite, ici-colo câte o câmpie fără 
buruieni, primim însă credinţă şi ne gândim că ne-a fost dat să 
trecem peste. Tot ce e bun se acoperă cu rău, tot ce e rău se 
încearcă a fi uitat. Avem harul de a vedea, de a cunoaşte, de 
aceea căutăm şi găsim, dar nu găsim îndeajuns încât să nu mai 
căutăm. Cu cât ochii noştri sunt mai luminaţi, cu atât ne 
regăsim în ceaţă, şi ne pierdem printre întrebări şi răspunsuri 
pe care ni le adresăm. Nu ştiu cu adevărat ce aştept de la viaţă, 
şi nici nu ştiu exact tot ce-mi oferă ea, dar ştiu că am un drum, 
şi pe acel drum am să merg cu atenţie, cu gândul că mâine e o 
nouă zi şi trebuie să continui, să-mi împlinesc cu adevărat 
destinul, să caut şi să găsesc, să cercetez şi să afirm că tot ce 
am cercetat a fost cu un motiv. Voi căuta mereu să găsesc. Şi 
voi găsi ca mereu iubirea, credinţa, cunoaşterea şi toate 
lucrurile misterioase de pe acest pământ să-mi fie aproape, dar 
în acelaşi timp departe. Acum trebuie să dorm, ca mâine să-mi 
pot continua drumul şi să găsesc ceea ce caut.

Anton HOJDA ■ IX D

„Nu m-ai căuta dacă nu m-ai fi găsit!“ 

Să nu uităm originile limbii române!

Expresii latineşti uzuale:

Carpe diem! → Tăieşte clipa!

in illo tempore → în acea vreme

mea culpa → din vina mea

ad litteram → cuvânt cu cuvânt, traducere exactă

in memoriam... → în memoria, în amintirea...

alter ego → un alt eu

sui generis → în felul său

ad-hoc→ în acest scop, pentru o situaţie anume

nosce te ipsum → cunoaşte-te pe tine însuţi!

persona grata → persoană dorită de către cineva

persona non grata → persoană nedorită de către cineva

res non verba → fapte, nu vorbe

Divide et impera! → Dezbină şi stăpâneşte!

Nota bene! → Ia aminte! Atenţie!

Veni, vidi, vici! → Am venit, am văzut, am învins!

■ Prof. Livia BUCIUMAN
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Ortografierea corectă cu doi „i“

 substantivele masculine terminate în „u” şi precedate de consoană se scriu la plural articulat cu doi „i”, după modelul:

codru – codri – codrii
tigru – tigrii- tigrii
socru – socri – socrii
membru – membri –membrii ca mijloc de control, refacem: 

(un) codru – (nişte) codri – codrii (aceştia)
(un) socru – (nişte) socri – socrii (aceştia)

 substantivele masculine terminate în „u”, dar precedat de „i”, aşadar „iu”, se scriu la plural nearticulat cu doi „i”, iar la 
plural articulat cu trei „i”, după modelul:

fiu – fii – fiii
uliu – ulii – uliii

 ca mijloc de control, refacem: 
(un) fiu – (nişte) fii – fiii (aceştia)

 substantivul „copil” respectă această structură:
copil – copii – copiii

 substantivele neutre terminate în „iu” se scriu la plural articulat cu doi „i”:

fluviu – fluvii – fluviile
studiu – studii- studiile

 substantivele feminine terminate în „ie” se scriu la plural nearticulat (dar şi articulat) cu doi „i”:
câmpie – câmpii –câmpiile 

vie –vii –viilor 
 celelalte substantive (care nu constituie excepţii) se scriu doar la plural articulat cu doi „i”:

om – oameni – oamenii
frate- fraţi- fraţii
cal - cai- caii 

 adjectivul „roşu” la pluralul nearticulat se scrie cu doi „i”, iar la pluralul articulat cu trei „i”:  
bujor roşu – bujori roşii – roşiii bujori 

 numeralul ordinal „întâiul” şi „primul”, la plural se scrie cu doi „i”:
întâiul - întâii
copil - copii

primul - primii

 infinitivul unor verbe-excepţie se scriu cu doi „i”: a pustii, a se sfii, a prii, a înmii

 forma de indicativ prezent şi conjunctiv prezent, persoana a II-a, singular a unor verbe se scrie cu doi „i”:
ştii/să ştii
scrii/să scrii
vii/să vii
ţii/să ţii
Să fii cuminte! Să nu fii cuminte!
Să fii înţelept! Să nu fii înţelept!

■ Prof. Livia BUCIUMAN



Mihai Eminescu, publicist

Deşi unii consideră că „Eminescu a fost înainte de 
toate literat şi nu articolele publice, cu caracterul lor efemer,   
i-au făcut glorie, iar posteritatea nici nu va voi să le 
cunoască” (Ziarul Viitorul), majoritatea sunt de părere că „aşa 
cum poezia română ar fi arătat altfel azi dacă n-ar fi existat 
Eminescu, tot aşa şi publicistica românească e marcată esenţial 
de strălucirea şi de forţa explozivă a verbului său 
gazetăresc” (Al. Oprea). 

Eminescu nu a practicat jurnalismul ca pe o meserie 
oarecare din care să-şi câştige pur şi simplu existenţa, pentru 
că majoritatea articolelor pe care le scria aveau doar rolul de a 
face cititorilor educaţie politică, politică considerată 
„necoaptă”, acesta fiind convins că misiunea oamenilor ce vor 
binele ţării e creşterea morală „a generaţiunii tinere”. Astfel, 
primele articole ale lui Eminescu au apărut în Federaţiunea, ziar 
în care Eminescu publică trei articole despre situaţia politică a 
românilor şi a celorlalte naţiuni din Austro-Ungaria. Apoi, în 
Curierul de Iaşi, Eminescu scrie frumoase critici teatrale pentru 
ca articolele din cotidianul bucureştean Timpul să provoace  
mare vâlvă prin vibraţia lor patriotică, prin admiraţia faţă de  
bărbăţia şi spiritul de jertfă al ostaşilor români în Războiul de 
Independenţă Naţională din 1877.

Chiar dacă scrie la Albina, la Familia, sau la Convorbiri 
Literare, Eminescu survolează lumea românească a epocii cu 
virulenţa observatorului înrăit, dar şi cu sensibilitatea 
gânditorului provocat de întâmplări şi de ecouri istorice pe 
care le iubeşte, dar le disecă şi mai ales le interpreteză cu o 
autoritate uneori profetică.

Publicistica poetului acoperă mai ales problemele 
societăţii româneşti contemporane lui: răscumpărarea căilor 
ferate, noua constituţie şi legea electorală, bugetul, înfiinţarea 
Băncii Naţionale, dările (taxele şi impozitele), probleme 
dezbătute în publicaţii precum: Studii asupra situaţiei, România
Liberă.

La 1 ianuarie 1889 îşi încheie activitatea publicistică 
şi jurnalistică în Fântâna Blanduziei cu articolul „Ziua de 
mâine”, pledând pentru menţinerea păcii în Europa.

În condiţiile în care publicistica românească de până 
la Eminescu era în general tributară unui stil mai degrabă 
bombastic, îndatorat modelelor presei revoluţionare de la 
1848, poetului i se datorează instituirea unui stil modern, 
neologic, elevat, dar totodată logic şi accesibil, inspirat din 
tezaurul de proverbe, regionalisme şi expresii populare 
româneşti.

■ Prof. Mariana GLIGAN

(1850 – 1889)
A fost odată ca-n poveşti

A fost ca niciodată...

Sub mirajul lumii poveştilor, elevii claselor a IX-a şi a 
X-a ai Colegiului Economic „Nicolae Titulescu”, cărora li s-au 
alăturat colegi din alte clase de a IX-a de la Colegiul Naţional 
„Vasile Lucaciu”, au încercat o suspendare a timpului cotidian 
într-o activitate şcolară. Numele acestei activităţi este unul 
sugestiv: Să ne amintim de Eminescu..., totul fiind organizat cu 
ocazia împlinirii a 160 de ani de la naşterea poetului care a 
deschis orizonturile liricii româneşti.

Firul poveştii a fost depănat şi inserat cu prezentări 
Power Point ale elevilor, conţinutul acestor prezentări s-a dorit 
a fi ţesut doar din elemente inedite, însă, pentru că e vorba de 
Mihai Eminescu, acest lucru este mai dificil.

Din distribuţia acestei poveşti despre Eminescu a 
făcut parte şi actorul Claudiu Pintican, reprezentant al Teatrului 
Independent Ararat, care a reuşit să cucerească elevii cu 
recitarea unor poeme eminesciene dintre care amintim: 
Scrisoarea V, Cugetările sărmanului Dionis sau Glossa.

Poveştii noastre s-au alăturat domnii profesori, cărora 
le mulţumin:

Prof. Aneta Carpov – Director
Prof. Gabriel Morar – Dir. adjunct

Prof. Diana Dimirache – Dir. educativ
Prof. Mariana Gligan
Prof. Anca Apostol
Prof. Olivia Hossu

Prof. dr. Adriana Cînţa

Elevilor din clasele a IX-a D, E, K şi a X-a F ai 
Colegiului Economic „Nicolae Titulescu”, dar şi celor din clasa 
a IX-a C ai Colegiului Naţional „Vasile Lucaciu”, cei care au 
pregătit materialele le spunem: „Felicitări!”

Însă cum firul poveştii este asemănător cu pânza 
Penelopei, aşteptăm cea de-a 161-a aniversare a naşterii poetului 
pentru ca Să ne amintim de Eminescu....

■ Prof. Livia BUCIUMAN

Amprente nr. 3/2010 • 24



Mai are omul contemporan conştiinţa păcatului?

Conştiinţa păcatului dovedeşte capacitatea noastră profundă de a ne analiza, de a ne autoevalua din punct de 
vedere moral. În calitate de dascăli evaluăm cunoştinţele, comportamentele elevilor noştri, dar oare noi mai avem timp să 
ne autoevaluăm? Dorim să fim profesori performanţi, să avem elevi performanţi. Oare reuşim să atingem această 
performanţă şi pe plan spiritual şi să îi învăţăm pe elevii noştri să îşi dorească asta?

Într-o societate în care banii şi puterea domină, informaţii multiple şi contradictorii ne bombardează, ne mai  
facem timp să ne gândim la păcate, mai avem conştiinţa păcatului? Noţiunea de păcat şi-a păstrat sensul originar?

Auzim mereu de criza cu care se confruntă omenirea din punct de vedere material, dar prea puţin se vorbeşte de 
criza spirituală cu care ne confruntăm. Se elaborează proiecte, programe pentru îmbunătăţirea calităţii serviciilor în mai 
multe domenii de activitate, dar pentru progresul moral oare care ar fi cel mai bun proiect? Cred că cel mai bine ar fi 
pentru fiecare un proiect personal, în care conştiinţa păcatului să ne determine să fim mai buni, mai puţin egoişti, mai 
deschişi pentru înţelegerea nevoilor celorlalţi şi să oferim mai multă dragoste.

■ Prof. Maria Graţiela OMOTA

Bucuria în viaţa mea

Există multe lucruri care aduc fericire în viaţa mea, lucruri care, poate, pentru unii nu au nicio importanţă... Mă 
bucur atunci când o floare înfloreşte, când văd natura vie, soarele care străluceşte pe cer sau noaptea un cer înstelat. Mă 
bucur atunci când am mai mult timp să stau cu mama mea sau cu prietenii mei, mă bucur să-i văd pe alţii că sunt fericiţi. 
Fericirea este importantă în viaţa oricui, ea aduce o rază de speranţă, dă un curs vieţii. Dacă nu am fi fericiţi, viaţa noastră
ar părea fără sens.

Diana BOLDUŢ ■ IX E
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Pentru că ne pasă!

Pornind de la ideea campaniei de conştientizare asupra efectelor nocive ale vizionării nedozate a TV şi ale jocului pe 
calculator, Stinge-l şi hai să ne jucăm!, iniţiată de Biblioteca „Petre Dulfu” Baia Mare, în parteneriat cu I.S.J. Maramureş, am 
implementat acest proiect în cadrul Colegiul Economic Nicolae Titulescu din Baia Mare, prin intermediul bibliotecii şcolii.

Am transpus în acest proiect modul în care vrem să transmitem mesajul campaniei – conştientizarea asupra efectelor nocive 
ale vizionării nedozate a TV şi ale jocului pe calculator – către publicul-ţintă şi datorită faptului că, personal, considerăm această 
problemă una dintre cele mai serioase ale societăţii actuale. Ne-a plăcut ideea de a susţine proiectul în sine, adaptându-l, cu puţină 
creativitate, unei alte grupe de adresabilitate, mai precis adolescenţilor .

Ţinând cont de faptul că provocarea în comunicare nu înseamnă a crea lucruri pe care oamenii nu le înţeleg, ci în a crea ceva 
simplu, primul pas în implementarea acestei campanii în cadrul C. E. N. T. l-am făcut prin realizarea a patru afişe cu un mesaj 
lingvistic care validează semnificaţia imaginii tematice, prin care biblioteca şcolii atrage atenţia elevilor asupra efectelor negative ale 
excesului de TV şi PC, oferind o alternativă pentru petrecerea timpului liber, prin lectură.

Am postat afişele în toate corpurile de clădire (A, B şi C) ale liceului, în internatul şcolii şi, bineînţeles, în bibliotecă. 
Totodată, mesajele din afişe s-au regăsit şi în fluturaşii distribuţi utilizatorilor bibliotecii, în intervalul noiembrie 2009 – martie 2010. 
Prin aceste demersuri am dorit să arăt că cititul poate fi o normalitate, ştiut fiind faptul că lipsa plăcerii sau dezinteresul pentru lectură 
în general, şi nu numai pentru cea suplimentară recomandată, este caracteristică elevului acestor timpuri, elev pasionat de muzică, 
Internet, jocuri şi TV.

Următorul pas l-am făcut prin iniţierea unui proiect local cu tema Fă un pas, alege cartea!, în colaborare cu doamna Mirela 
Motica, pedagog, grupul-ţintă fiind format din elevele cazate în internatul liceului – spaţiu în care este găzduită şi biblioteca şcolii. Prin 
organizarea unor demersuri educative, care oferă oportunităţi de petrecere a timpului liber, ne-am propus să creăm premisele unui 
comportament sănătos, stârnirea interesului pentru lectură şi valorificarea potenţialului bibliotecii şcolii în mediul social vizat.

Sub deviza Eşti cool şi dacă citeşti, am propus derularea, în internatul liceului, pe parcursul intervalului noiembrie 2009 –
februarie 2010 a două acţiuni:

 de luni până joi, în intervalul orar 18-19, am lansat fetelor provocarea Happy-Hour – citesc pentru că vreau!, ca o alternativă 
de petrecere a timpului liber, întrucât după-masă elevele din internat au program de meditaţii;
 în fiecare zi de joi, începând cu ora 17, pentru că biblioteca şcolii are program de după-amiază, am lansat chemarea Acces 
direct… la bibliotecă, pentru atragerea acestora spre bibliotecă, carte şi, implicit, lectură.

Pentru a afla cam ce le interesează să citească, d-na pedagog Mirela Motica a realizat un sondaj întrebându-le despre ultimele 
materiale citite (fie ele şi sub forma unor reviste). În cadrul vizitelor în bibliotecă le-am făcut o scurtă prezentare a bibliotecii, a 
fondului de care dispune, propunându-le o carte săptămânal, ţinând cont de faptul că un aspect important ce poate influenţa 
semnificativ interesul lor pentru lectură îl reprezintă tipul lecturii, recomandându-le pentru început un material mai uşor de citit, cu o 
poveste adecvată vârstei şi intereselor lor.

O altă etapă a acestui proiect local a fost vizionarea filmului Influenţa televizorului şi a calculatorului asupra minţii, pus 
la dispoziţia noastră de Biblioteca „Petre Dulfu,” prin grija d-nei Corina Martin-Sandor, iniţiatoarea campaniei Stinge-l şi hai să ne 
jucăm!. Apoi s-au discutat subiecte legate de efectele nocive ale vizionării TV şi ale jocurilor pe calculator şi s-au emis concluziile: 

 chiar dacă unele programe TV sunt educative şi antrenante, adolescenţii se pot lăsa influenţaţi de anumite mesaje negative 
transmise în cadrul unor emisiuni sau reclame; 
 expunerea zilnică la violenţa prezentată la televizor poate face adolescentul mai agresiv şi mai puţin sensibil la emoţiile reale;
 prea mult timp petrecut în faţa televizorului sau a calculatorului poate creşte riscul de obezitate;
 la fel ca şi programele TV, jocurile video pot include scene de violenţă extremă, ducând la acţiuni nepotrivite;
 Internetul poate prezenta foarte multe capcane pentru adolescenţi, ei pot deveni victimele unor mesaje sexuale explicite sau ale
unor persoane periculoase ce se ascund în spatele unor porecle pe site-urile de socializare.

Ludmila KLOCZA ■ bibliotecar 
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Sub deviza Nimic nu se pierde, totul se reciclează!, în C. E. N. T. s-a derulat

Concursul ECO-MĂRŢIŞOR 2010, 

în cadrul unui

PROIECT DE PARTENERIAT EDUCAŢIONAL – CARITABIL

TĂRGUL ECO-MĂRŢIŞOR 2010

Elevii claselor a IX-a, a X-a şi a XI-a au confecţionat mărţişoare şi felicitări din materiale reciclabile, ce 
au fost puse spre vânzare în cadrul Târgului Eco-Mărţişor 2010, târg ce s-a desfăşurat în holul internatului 
C.E.N.T., în perioada 1–5 martie 2010. Banii obţinuţi din vânzarea mărţişoarelor şi felicitărilor au fost folosiţi 
în scop caritabil, şi anume, s-au cumpărat cadouri pentru copiii de la Casa de Copii Nr. 3 de pe Str. Griviţei nr. 
37, parteneră în acest proiect.

La eveniment au participat profesorii şi elevii C.E.N.T., precum şi alţi liceeni băimăreni care au  
contribuit, prin donaţiile lor, la oferirea unui zâmbet celor care au atâta nevoie.

În ziua de 1 Martie, elevii clasei a X-a C, coordonaţi de d-na dirigintă, prof. Văscan Viorica şi de d-na 
prof. Friedrich Gabriela, au oferit mărţişoare confecţionate de ei, tuturor angajaţilor C.E.N.T.

Acţiunea se încadrează în cadrul Proiectului Naţional ECO-ŞCOALA, coordonat de CCDG şi MECTS.

■ Prof. Camelia PORAN

Ion Pillat 
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Expoziţie tematică de fotografie 

Water – life source, 

inspiration resource

Expoziţia de desene 

The blue within my soul

Coordonatori:

Prof. Dana MOCIRAN

Prof. Camelia PORAN
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Desene realizate de 

Eduard VASZI ■ XI C SAM
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Desene realizate de 
Anton HOJDA ■ IX D
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DIN SUMAR

World Water Day
Stagiu de practică în Portugalia

Poeme
Mărturisiri, reflecţii, eseuri
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Joc şi matematică
Eco-Mărţişor 2010
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